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«Фіалка» розквітає будовами.
І так ось уже 25 років.

Володимир Фалко
показує мені копію 
обкладинки перш ої 

сторінки Статуту 
ПВКФ «Фіалка», взяту 
у рамку. На ній стоїть 

дата його 
затвердження -  

кінець лютого 1994  
року. Саме тоді й 

розпочала діяльність 
будівельна фірма 

родини Фалків. Після 
виходу з Агрофірми 
«Зоря», Володимир 

Фалко прийняв 
рішення почати 

власну справу. На 
сімейній раді 

дружина 
запропонувала 

назвати фірму: Фалко 
-  «Фіалка», отак і 

вирішили... Юрій Фалко у кабінеті, де він буває так рідко.

Володимир Фалко демонструє нагороди, 
серед яких кельня з написом 
«Будівельник -  це діагноз».



Фірма активно почала 
займатися нафтопродукта
ми. На третьому курсі фа
культету менеджменту 
організацій «водника» син 
Юрій почав допомагати 
батькові. Однак на енер
гетичний ринок почали ви
ходити крупні компанії, які 
поглинали мале підпри
ємництво. І якось одного 
дня Юрій заявив батькові: 
«Хочу зайнятись будівниц
твом, це звичайно нелег
ка, але благородна спра
ва». Вочевидь, прокинули
ся гени прапрадіда Васи
ля, який свого часу мав у 
селі Жадківка Корецького 
району цегельню. Власне, 
корені Фалків і походять з 
цього приміського села. 
Володимир Федорович 
позитивно оцінив ініціати
ву сина, бо й сам у 15 ро
ків пішов на самостійний 
шлях. Рішення Юрія не бу
ло спонтанним. Хлопець, 
навчаючись у «воднику», 
який він закінчив з черво
ним дипломом, неоднора
зово обговорював питан
ня будівництва зі своїми 
друзями-однокурсниками: 
двома Вікторами -  Гузою 
та Демедюком, Олександ
ром Дашкелем, які й сьо
годні є його соратниками.

Це нині стіни кабінетів 
батька і сина Фалків об
вішані численними грамо
тами, подяками, нагорода
ми за успіхи у будівництві 
чи меценатство. А тоді у 
2005 році розпочинали з 
невеличких об’єктів. Пер
шим серйозним замовлен
ням була реконструкція

спортзалу у Костополі. 
Справилися на відмінно, за 
що отримали почесну гра
моту від обласної ради, а го
ловне -  авторитет відпові
дальної будівельної ком
панії. Відтоді й помітили 
«Фіалку», яка здійснює бу
дівництво якісно, вчасно і 
надійно. І немає значення, 
чи це школа, дитячий садок, 
чи спортивний майданчик. 
Іноді можна прочитати за
мовні статті від конкурентів, 
що Фалки мають покрови
телів, тому й надають їм 
перевагу під час тендерів. 
А ще з заздрістю описують, 
які ж то великі гроші отри
мує фірма.

-  Можливо, хтоЬь думає, 
що виграти тендер -  це так 
просто. Перш, ніж вийти з 
пропозиціями на.тендер, 
треба провести величезний 
обсяг роботи по вивченню 
матеріалів, затрат на них. 
Врахувати кошти на достав
ку матеріалів, будівельників, 
отримати різні дозволу на 
виконання робіт, передба
чити можливі ризики, пов’я
зані з цінами у зв'язку з па
дінням вітчизняної грошової 
одиниці, -  пояснює проце
дуру отримання тендерів 
Володимир Фалко.

-  Але вам й справді на
дають частіше перевагу під 
час проведення тендерів, У 
чому ваша сила? -  пробую 
ще глибше розібратися у 
перемогах «Фіалки».

-  Наша сила у багаторіч
ному досвіді в проектуванні 
та будівництві їх у нашому 
переліку більше 350 об’єк
тів. Друге, у наших ресур

сах *  як у людському потен
ціалі, кадровому, так і в ма
теріально-технічних засо
бах. Це дає нам можливість 
мати переваги в оператив

н о ст і і якості виконаних 
робіт. А ще економимо кош
ти. Уявіть собі, що оренда 
крана за годину становить 
800-900 гривень. Ми маємо 
свої крани, як і багато іншої 
будівельної техніки та об
ладнання, -доповнює Юрій 
Фалко. -  Наші фахівці сте
жать за всіма новинками 
технічного прогресу, праг
немо до постійного розвит
ку та вдосконалення. А ще 
ми маємо широку сітку 
партнерів, постачальників, 
беремо матеріали безпосе
редньо у їх виробників.

Про кадровий потенціал 
говорили обидва засновни
ки фірми. Нині на розвиток 
та успіх підприємства пра
цює велика кількість кращих 
кваліфікованих фахівців. Але 
на будівельних майданчиках 
людей значно більше отри
мали роботу завдяки цій 
фірмі. Вдалося поєднати 
досвід з молодечою енер
гією, стабільну фаховість з 
інноваційною практикою. 
Якщо є потреба, то зверта
ються за консультацією до 
досвідчених фахівців. Як ось 
до Миколи Вікторовича 
Літвиненка, який працює у 
будівельній сфері уже 45 
років, Основою експлуатації 
матеріально-технічної бази 
є інженерна служба, яку 
очолює головний інженер 
Ярослав Ігорович Панащук. 
Важкс'собі уявити життєді
яльність цієї служби без ме



ханізаторів Сергія Деревян- 
ка, Едуарда Тобуха, ме
ханіків Іллі Славіна та Рома
на Конончука, водіїв Анато
лія Шереметюка та Віктора 
Коломійчука. А як можна 
працювати на кількох об'
єктах одразу, якби там не 
було організаторів будів
ництва? Це здійснюють ви
конроби Роман Марчук, 
Олег Вєтров, Олександр 
Ющук, Василь Кулініч, 
Сергій Бондар. Знають все, 
де і які дістати матеріали на
чальник постачальної служ
би Віктор Демедюк та Пет
ро Самсонюк. Це лише ча
стина з тих, хто пліч-о-пліч 
іде з Фалками одною ходою 
і так само має право пиша
тися, що вони збудували 
школи, дитячі садки, спор
тивні зали.

А якщо поглянути на спи
сок об’єктів, де «Фіалка» 
здійснювала будівництво, то 
стає очевидним і той факт, 
що це широкий спектр най
різноманітніших будівель. 
При цьому фірма береться 
як за будівництво «з нуля», 
так і реконструкції. І не лише 
соціально культурних чи 
житлових будівель, але й 
оборонного значення. У 
2015 році фахівці з «Фіал
ки» оперативно провели ро
боти з будівництва інженер
них споруд з метою зміц
нення обороноздатності по
близу міста Дружківка До
нецької області. Так звана 
третя лінія оборони.

-  Відзначу, що місцеве 
населення відповідає своїй 
назві, ставилося до нас по
дружньому. Фірма за влас

ний кошт годувала будіве
льників, допомогли нам, за 
що ми дуже вдячні, керів
ники фірм і господарств 
Віктор Федорович Жабчик, 
Ростислав Васильович Же
невський, Петро Олександ
рович Козарик, цукровари з 
Хмельниччини, які безкош
товно виділили свою про
дукцію для харчування на
ших колег, -  констатує факт 
Фалко-старший. А молод
ший Юрій сам особисто 
контролював хід робіт.

Здебільшого «Фіалка за
лишила слід на землі у виг
ляді шкіл та дитячих садків. 
Словом, розбудовує як су
часну, так і майбутню Украї
ну. На освітянській карті об
ласті Фалки розмістили 
школи у Шпанові, Корнині 
Рівненського району, Озер
ці Володимирецького райо
ну. Виховуються дітки у ди
тячих садках, зведених та 
реконструйованих майстра
ми з «Фіалки» в м. Рівне, смт 
Оржів та смт Квасилів. Без 
п ер еб іль ше ння  можна 
стверджувати, що фахівці з 
«Фіалки» є неперевершени- 
ми спеціалістами з будів
ництва спортивних комп
лексів та майданчиків. Се
ред цих будівель, де зміц
нюють здоров’я і стають 
чемпіонами, міні-футбольні 
поля у Зарічненській школі- 
гімназії, у Вараській ЗОШ 
І-ІІІ ступенів №4, будівницт
во спорткомплексу у Сарнах 
та Дубровиці. Тож не див
но, що, маючи такий досвід 
у зведенні спортивних спо
руд, саме «Фіалці» доручи
ли реконструкцію головно
го стадіону області «Аван

гард». Бо компанія має ав
торитет, підкріплений ці
лою програмою логістики.

-  Спортивні споруди, 
заклади, майданчики я 
особливо люблю будувати,
-  зізнається генеральний 
директор «Фіалки» Юрій 
Фалко. -  Сам люблю спорт, 
підтримую його. Намагаю
ся разом зі своїми коле
гами декілька раз у тиж
день поганяти м’яча. На
даємо благодійну допомо
гу не тільки юним футбо
лістам, але й професіона-; 
лам -  команді «Верес».

Про благодійну діяль- | 
ність Фалків також можна 
написати цілу статтю. Це і і 
допомога дітям-інвалідам 
на операції, дітям-сиро- 
там, малозабезпеченим 
родинам, сімям загиблих 
воїнів АТО.

-  Колись батько мене 
навчав, -  підсумовує роз- І 
мову Володимир Федоро
вич Фалко, -  «Сину, копій
ку бережи, але ніколи не 
шкодуй тому, хто в гіршо
му становищі. А ще на цер
кву виділяй дещицю. Твій 
прапрадід Тиміш збудував 
за власний кошт церкву у 
Жадківці, Може, тому нам
і помагає Бог». Тож від 
цього правила ніколи не 
відступаю.

Срібний ювілей ПВКФ | 
«Фіалки» -  певний підсу-1 
мок її діяльності і саме зав
дяки їй будівельна карта | 
нашого краю поповнилася 
об'єктами, які служать ба- 
гатьом людям,! це велике ! 
досягнгчня, хто б там що ’ 
не говорив, чи не писав.

Андрій БАЄІНЩЬ


